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Geachte lezer, 
 
Graag introduceer ik bij u onze voor de gemeentelijke overheden bedoelde nieuwsbrief. Hiermee 
willen wij u het komende jaar op de hoogte houden van de vorderingen bij de aanleg van het 
coöperatieve glasvezelnetwerk in Midden-Brabant. 
 
Een glasvezelnetwerk dat er op gericht is het buitengebied op een kwalitatief hoogwaardige wijze 
aan te sluiten op de digitale wereld van morgen.  
Een glasvezelnetwerk dat door de leden van de coöperatie zelf wordt gefinancierd en niet 
afhankelijk is van overheidssteun en ten dienste staat aan de leefbaarheid van het buitengebied en 
de kleine kernen,  maar ook de bedrijven terreinen. Op eigen kracht en straks ook onafhankelijk 
van de grote landelijke netwerken, waar de klant geen koning meer is, maar die vooral wel 
bijdraagt aan het rendement van beleggers en aandeelhouders.  
Een glasvezelnetwerk dat door zijn geworteldheid in de lokale gemeenschap maximaal open staat 
voor lokale en regionale initiatieven op het terrein van gezondheidszorg en 
gemeenschapsactiviteiten. Geen winstoogmerk, maar gericht op gemeenschapszin en het  
ondersteunen van burgerparticipatie in de brede zin van het woord. 
 
Joost Bol, voorzitter coöperatie Midden-BrabantGlas u.a. 
 
 
Leden coöperaties stemmen in met de aanleg van het glasvezelnetwerk in Midden-Brabant. 
 
In de eerste week van juli hebben ruim 1.000 aanwezige leden op de vier ledenvergaderingen van 
de coöperaties LangstraatGlas, GroenewoudGlas, GilzeEnRijenGlas en Baarle-NassauGlas 
nagenoeg unaniem ingestemd met het investerings- en financieringsplan voor de aanleg van het 
glasvezelnetwerk in het buitengebied van Midden-Brabant. Midden-BrabantGlas heeft als 
dochtercoöperatie de opdracht om het glasvezelnetwerk aan te leggen en te exploiteren. Met de 
bank worden nu afrondende gesprekken gevoerd, de aannemer is geselecteerd en ook de eerste 
providers voor de diensten op het netwerk staan al opgelijnd. Al meer dan 2.100 huishoudens 
hebben zich inmiddels als lid aan de coöperaties verbonden en hebben al meer dan 3 miljoen Euro 
als ledenkapitaal gestort. Dagelijks volgen nieuwe aanmeldingen en bij start van de aanleg wordt 
een aantal van 3.000 verwacht. 
 
Waar komt de overheid in beeld ? 
 
Alle coöperaties zijn inmiddels geregistreerd bij de Autoriteit Consument & Markt als aanbieders 
van een telecomnetwerk.  
De volgende stap was uiteraard het aanvragen van de vergunningen bij de gemeenten. Met de 
betrokken ambtenaren zijn de eerste gesprekken gevoerd, waarbij met instemming werd 
geconstateerd dat Midden-BrabantGlas zich bij voorbaat committeert aan de gebruikelijke 
graafdiepte van 60 cm. Logisch, want zo beperken wij ook het risico van toekomstige schade aan 



 

 

ons netwerk tot het minimum. De aannemer is inmiddels aanvullende informatie over de tracés aan 
het aanleveren, waarbij men samen met de gemeenten streeft naar de minst verstorende aanleg in 
het veld.  
Een en ander resulteert straks uiteraard in een vergunning per gemeente en te betalen leges. 
Midden-BrabantGlas heeft tot grote tevredenheid al mogen constateren dat de gemeentelijke 
overheden het belang van een goede digitale ontsluiting van het buitengebied onderkennen en dit 
ook willen ondersteunen binnen hun mogelijkheden. Samen met gemeenten wordt gekeken of in 
goede samenwerking de gemeentelijke kosten van toezicht beperkt kunnen blijven tot de 'echte 
kosten', waardoor de kostprijs per aansluiting voor de burgers niet onnodig duurder wordt.  
De coöperatieve opstelling van de gemeente Oisterwijk bij de aanleg van een coöperatief netwerk 
in De Kempen is een mooi voorbeeld van gemeentelijke waardering voor een breed gedragen 
burgerinitiatief. 
 
Toch twee netwerken naast elkaar? 
 
Zoals bekend heeft de Brabantse Ontwikkelings Maatschappij (BOM) het voornemen om een 
achtergestelde lening met gereduceerde rente van 35 miljoen Euro te verstrekken aan Mabib B.V., 
inmiddels een volle dochter van CIF door de 100% overname van de MABIB aandelen. CIF is het 
beleggingsvehikel van een aantal pensioenfondsen. MABIB verplicht zich daarbij om in de “witte” 
buitengebieden van geheel Noord-Brabant een glasvezelnetwerk aan te leggen.  
Dat er inmiddels een burgerinitiatief in Midden-Brabant al zover gevorderd is dat dat in Midden-
Brabant eigenlijk niet meer met steun van de overheid zou moeten worden gestimuleerd, lijkt te 
stranden op formele aanbestedingsregels.  
 
Midden-BrabantGlas voert inmiddels gesprekken met MABIB om tot een gelijktijdige aanleg in 
dezelfde sleuf te komen, teneinde de overlast voor de burgers door graafwerkzaamheden te 
beperken. Aangezien Midden-BrabantGlas al haar vergunningaanvragen heeft lopen, is Midden-
BrabantGlas de leidende partij bij de gezamenlijke aanleg. Wij denken op deze wijze de 
gemeenten tegemoet te komen in de coördinerende rol die de gemeenten hebben bij min of meer 
gelijktijdige aanleg van ondergrondse leidingen en kabels. Voor zover MABIB om formele reden, 
eigenstandige vergunningen wenst aan te vragen, zullen wij met u overleggen hoe de toedeling 
van de leges zal moeten worden geregeld, aangezien onze aannemer voor beide partijen tegelijk 
in een sleuf twee volledig gescheiden netwerken zal aanleggen, en er dus ook slechts eenmaal 
gemeentelijke kosten zullen ontstaan. voor zover dit samenleggen nog consequenties heeft op de 
reeds bij u ingediende trajecten zullen wij dit zo spoedig mogelijk melden.  
 
Het is uiteraard logisch dat wij het voordeel van de lagere kosten van het gezamenlijk aanleggen 
direct zullen doorvertalen naar onze leden omdat we geen winstoogmerk hebben. 
 
Ook bedrijventerreinen kunnen nu prijsgunstig digitaal worden ontsloten 
 
Aangezien Midden-BrabantGlas geen beperkingen kent ten aanzien van het aansluiten van 
bedrijventerreinen, biedt Midden-BrabantGlas ook de lokale bedrijventerreinen de mogelijkheid te 
participeren in de aanleg van het coöperatieve netwerk. Hierdoor kunnen deze nu wel voor lage 
kosten hun communicatie infrastructuur moderniseren, waardoor de technische veroudering van 
terreinen wordt gekeerd. Wij kunnen de lokale terreinen ontzorgen van de uitvraag en zoeken naar 
draagvlak, de aanleg, maar ook het beheer van het netwerk. Door onze grotere volumes zijn wij 
voor vele providers met ons niet commercieel gebonden netwerk een zeer aantrekkelijkere partij 
geworden om diensten aan ondernemers te leveren. Het leveren van een besloten V-LAN netwerk 
voor bijvoorbeeld camerabewaking van terreinen past geheel binnen de open structuur van ons 
netwerk met onze onafhankelijke belichter. Graag denken wij met de gemeenten mee in het 
faciliteren van nieuwe innovatieve parkmanagement ontwikkelingen op ons onafhankelijk geheel 
open glasvezelnetwerk. 


